
آرمان ملی: هفته سی وهفتم و ماقبل آخر سری A ایتالیا 
با برگزاری همزمان بازی ها )به جز دیدار جنوا - آتالانتا که 
شنبه شب با برتری 3 بر 2 برگامویی ها انجام شد( و شب 
یکشنبه بسیار پرالتهاب و نفسگیر دنبال شد؛ جایی که اینتر 
و ناپولی هر دو با تساوی مقابل حریفان خود فرصت طلایی 
نزدیک تر شدن به عنوان قهرمانی را از دست دادند تا کار به 
گرچه در صورت پیروزی دو تیم در بازی  هفته پایانی بکشد؛ ا
، این ناپولی است که با یک امتیاز بیشتری که دارد به  آخر
قهرمانی خواهد رسید. در ورزشگاه سن سیروی شهر میلان، 
اینتر میزبان لاتزیو بود و در حالی تن به تساوی 2-2 داد که تا 
دقیقه 90 تیم برتر میدان بود و با پنالتی ای که به مهمانش داد 
)برخورد توپ به دست بیسک( کار خودش را خراب کرد. در 
این بازی پُرحاشیه یان اورل بیسک )2+45( و دنزل دومفریس 
)80( برای نراتزوری گلزنی کردند. اینتر در دقیقه 9 وقت اضافه 
نیز توسط آرناتوویچ به گل رسید اما داور با اعلام آفساید آن را 
رد کرد. مهدی طارمی، مهاجم ایرانی افعی ها در ترکیب ثابت 
کین  تیمش به میدان رفت و در دقیقه 56 جای خود را به خوا
کورئا داد. در سوی دیگر کورس قهرمانی، ناپولی در خانه پارما 
با تساوی بدون گل متوقف شد و با وجود این تساوی از نتیجه 
رقم خورده در بازی اینتر - لاتزیو خوشحال بود؛ چرا که با 
برتری یک امتیازی نسبت به نراتزوری، همچنان سرنوشت 
قهرمانی در هفته آخر را به دست خواهد داشت. تیم رُم در 
یکی از جذاب ترین بازی های هفته میزبان میلان در ورزشگاه 
المپیکو بود و موفق شد روسونری 10 نفره  را با نتیجه 3 بر یک 
شکست دهد. جان لوکا مانچینی )3(، لئاندرو پاردس )58( و 
برایان کریستانته )78( برای جالوروسی در این دیدار گلزنی 
کردند و تک گل میلان نیز توسط ژوائو فلیکس در دقیقه 
39 زده شد؛ ضمن اینکه میلان از دقیقه 21 و در پی اخراج 
خیمنس 10 نفره به بازی ادامه داد. یوونتوس در ورزشگاه 
آلیانتس شهر تورین پذیرای اودینزه بود و موفق شد میهمان 
خود را با نتیجه 2 بر صفر شکست دهد و رده چهارم جدول را 
حفظ کند تا همچنان به کسب سهمیه لیگ قهرمانان امیدوار 
بماند. نیکولاس گونزالس )61( و دوشان ولاهوویچ )88( 
گل های بانوی پیر در این مسابقه خانگی را وارد دروازه اودینزه 
ح زیر رقم  کردند. در سایر بازی های برگزار شده نتایج به شر
، فیورنتینا 3 - بولونیا 2، لچه  خوردند: کالیاری 3 - ونتزیا صفر
، مونتزا یک - امپولی 3، هلاس ورونا یک -  یک - تورینو صفر
کومو یک، بدین ترتیب و در پایان بازی های هفته سی وهفتم 
)ماقبل پایانی( سری A ایتالیا؛ ناپولی با 79 امتیاز صدرنشین 
است و اینتر با 78 امتیاز در رده دوم قرار دارد.  ناپولی هفته 
آخر در خانه میزبان کالیاری است و اینتر باید در خانه کومو 
به میدان برود. ناپولی با یک امتیاز بیشتر دست بالا را دارد و 
در صورت غلبه بر کالیاری به عنوان قهرمانی خواهد رسید. 

در صورت شکست یا تساوی برابر کالیاری، این نتیجه بازی 
اینتر - کومو است که تعیین کننده قهرمان خواهد بود. آتالانتا 
( کسب سهمیه  با تثبیت خود در رده سوم جدول )74 امتیاز
 UCL لیگ قهرمانان را قطعی کرده است. برای آخرین سهمیه
تیم های یوونتوس، رُم و لاتزیو هر سه شانس دارند. در حال 
حاضر یوونتوس با 67 امتیاز در رده چهارم حضور دارد و رُم 
و لاتزیو به ترتیب با 66 و 65 امتیاز در رده های پنجم و ششم 

قرار دارند.

   وضعیت رو به  رشد طارمی 
در هفته های پایانی فصل اوضاع برای مهدی طارمی 
بهتر از گذشته پیش می  رود و نمایش او در لیگ قهرمانان 

برابر بارسلونا و همچنین سری آ مقابل تورینو، سبب شده 
که ورق به سود شماره 99 اینتر برگردد. اوضاع اینتر هم 

مانند طارمی روبه راه است، آنها با حذف بارسلونا به فینال 
لیگ قهرمانان رسیده اند و باید 10 خرداد در مونیخ بر سر 
جام با پاری سن ژرمن بجنگند. در سری آ هم با تساوی این 
هفته ناپولی مقابل جنوا و برد اینتر مقابل تورینو، اختلاف 
نراتزوری با صدر به یک امتیاز رسیده و امید فتح اسکودتو به 
اردوی اینتر بازگشته است. روزنامه ایتالیایی گازتادلواسپورت 
در گزارشی درباره اوضاع این روزهای اینتر نوشت: اوضاع 

کنون در مقایسه با یک هفته پیش به طرز چشمگیری  ا
از  که دور  کرده است، قهرمانی اسکودتو  تغییر 

کنون دوباره  دسترس به نظر می رسید، ا
در دسترس است. در آپیانو جنتیله، 

زمین تمرینی اینتر فضایی سرشار از 
خوش بینی نیز وجود دارد. طبق 
گزارش گاتزتا دلواسپورت، با توجه 
بازی  آخرین  نزدیک  به فاصله 
کومو در روز  که  اینتر در سری آ 
فینال  و  بود  خواهد  خرداد   4
لیگ قهرمانان اروپا که روز 10 
گی  خرداد برگزار می  شود، اینزا
از  با استفاده چرخشی  باید 
بازیکنانش، زیاد به آنها فشار 
نیاورد و بار بازی ها را تقسیم 
این  گزارش  اساس  بر  کند. 
رسانه ایتالیایی، برای بازی 
یکشنبه 28 اردیبهشت برابر 
لاتزیو در هفته سی و هفتم 

هم اینتر با ترکیب متفاوتی به 
میدان خواهد رفت. مهم ترین 

نکته این خبر برای فوتبالدوستان 

ایرانی، حضور طارمی در ترکیب اصلی بود. او در این بازی 
حساس توانست عملکرد مناسبی داشته باشد و خطراتی روی 
دروازه لاتزیو ایجاد کرد. گازتادلواسپورت نوشت: انتظار می رود 
مارکوس تورام در بازی یکشنبه مقابل لاتزیو، در کنار طارمی 
به عنوان بازیکن اصلی به میدان رفت. یان سامر دوباره در 
دروازه خواهد ماند، در حالی که فرانچسکو آچربی آماده است 
کان  تا خط دفاعی را رهبری کند. در خط میانی هم حضور ها
چالهان اوغلو و نیکولو بارلا در ترکیب اصلی قطعی است و 
آنها جای خالی داویده فراتسی که تقریبا به طور کامل بهبود 
یافته و پیوتر زیلینسکی را پر خواهند کرد. با توجه به عملکرد 
متقاعدکننده بسیاری از بازیکنان 
کنون احساس  گی ا ذخیره ، اینزا
می کند تیمش به اندازه کافی 
قوی است که تا پایان فصل با 

چالش  روبه رو نشود.
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آرمان ملی گزارش می هد:

طارمی در روزهای داغ »سری  آ« ایتالیا

خــــــــــــــبر

تیم ملی کشتی در راه مغولستان
علیرضا دبیر اظهار کرد: حسن رنگرز سرمربی 
تیم ملی کشتی فرنگی تغییراتی را در ترکیب تیم 
ملی داشته و قرار است برخی از ملی پوشان 
به ارمنستان اعزام شوند چرا که رنکینگ شان 
برای مسابقات جهانی خوب است و البته با 
توجه به آماری که گرفتیم در ارمنستان حریفان 
بهتری هم حضوردارند. وی در ارزیابی خود از 
رقابت های کشتی آزاد جام تختی در اصفهان 
نیز گفت: همه چیز در چرخه تیم ملی دیده شده 
و بعضا مشاهده می شود کسی که اصلا کشتی را 
نمی شناسد بدون آنکه چرخه را خوانده باشد 
اظهار نظر می کند در حالی که در مورد همه 
وزن ها دقیقا توضیح داده شده است. دبیر 
تصریح کرد: 50 سال می گفتند حق ما را خوردند 
اما الان دیگر کسی نمی تواند بگوید که حقشان 
خورده شده است. البته حق هم آن چیزی 
نیست که همه را به یک شکل ببینیم بلکه کسی 
که مدال جهان و المپیک دارد حتما باید یک 
یا دو گام نسبت به بقیه درچرخه انتخابی تیم 
ملی کشتی جلوتر باشد. دارنده مدال طلای 
بازی های المپیک 2000 سیدنی تصریح کرد: 
گرب  انتظار ما از تیم های ملی کشتی در جهانی زا
بالا است و مهم این که ما تلاش  خود را انجام 
دهیم. البته ما همیشه با روسیه و آمریکا رقابت 
داشتیم. دبیر در خصوص آخرین شرایط حسن 
یزدانی بیان داشت: آماری که من دارم این است 
که او همه روزه تمرینات بدنسازی کتف را انجام 
می دهد و بعد از جهانی کرواسی در رابطه با او 
تصمیم خواهیم گرفت. البته تا لحظه آخر با توجه 
به جایگاهی که دارد این آمادگی را داریم همانند 
محمدعلی آذرپیرا و محمد نخودی وارد چرخه 
انتخابی تیم ملی شود. رقابت های رنکینگ دار 
اولان باتور مغولستان خردادماه امسال برگزار 
خواهد شد و پس از آن در تیرماه هم چهارمین 
مسابقات رنکینگ دار سال 2025 در بوداپست 

مجارستان خواهد بود. 

تابع کادرفنی هستم
امیرمحمد یزدانی، دارنده نشان نقره قهرمانی 
جهان با اشاره به اضافه شدن حسین ابوذری به 
چرخه انتخابی تیم ملی گفت: کادر فنی تصمیم 
گرفته و من تابع دستورات کادر فنی و فدراسیون 
هستم و به دنبال هدف خود می روم. من در جام 
تختی امامی و ابوذری را شکست دادم و برای 
رقابت با این 2 آماده هستم. امیدوارم در نهایت 
کیلوگرم  بتوانم به عنوان ملی پوش وزن 74 
انتخاب شوم. من در حدود 6 ماه است به این 
وزن آمدم و هنوز به طور کامل جا نیفتادم. تمام 

تلاشم را می کنم که بهترین باشم.

ه تـــــــــــــــا کو

نیازمند در مسیر شماره یک تیم ملی
علیرضا بیرانوند از سال 2015 مرد شماره یک تیم ملی 
بوده و توانسته پرسابقه ترین دروازه بان تاریخ فوتبال ملی 
ایران لقب بگیرد. او بیشتر دوران حضور خود در تیم ملی 
را برای پرسپولیس بازی کرده اما این فصل به عنوان گلر 
کتور نیز توانست موقعیت ملی خود را حفظ کند. در  ترا
مدت زمانی که بیرانوند دروازه بان تیم ملی بوده، گلرهای 
مختلف و نامدار نظیر سیدحسین، حامد لک، اخباری، 
عابدزاده و البته پیام نیازمند پشت خط او بودند و در 
مجموع کمتر از نصف بازی های بیرانوند به میدان رفتند. 
پیام نیازمند یکی از این دروازه بانان است که شایستگی 
شماره یک را در خود می بیند اما شاید بخشی از علت 
غ از بحث توانایی بالاتر و  اینکه پشت خط بیرو بوده، فار
آمادگی بیشتر بیرانوند در این سال ها، موفقیت تیمی این 
دروازه بان برخلاف نیازمند بوده است. بیرانوند در این 
کتور 7 بار قهرمان لیگ شد، حالا  سال ها با پرسپولیس و ترا
»پیام نیازمند« با انتقال به پرسپولیس در سال منتهی به 
جام جهانی امیدوار است احتمال حضور در امریکا 2026 
به عنوان گلر فیکس را افرایش دهد. البته از سوی دیگر 
این یک ریسک بزرگ برای نیازمند خواهد بود. نمونه 
گردان در تیم پرستاره  مشابه انتقال او، حضور شهاب 
لیگ دوازدهم پرسپولیس بود اما او نتوانست خود را در 
ترکیب قرمزها نشان دهد تا کاملا کارنامه اش تحت تاثیر 
این نمایش برود. اما نیازمند تمام تلاش خود را خواهد کرد 
تا در 30 سالگی، نقش خود به عنوان یک چهره باتجربه در 
پرسپولیس ایفا کند و با درخشش در این تیم، جایگاهش 

در تیم ملی را بهبود بخشد.

اصفهان در انتظار حضور پورعلی گنجی
سپاهان و پرسپولیس طی فصول اخیر بازیکنان زیادی 
بین یکدیگر جابجا کرده اند که از جمله آن می توان به فرشاد 
احمدزاده، سروش رفیعی، گئورگی گولسیانی، رضا شکاری، 
شهریار مغانلو و... اشاره کرد. این ماجرا در این فصل نیز 
ادامه یافته است و بعد از اینکه پرسپولیس دو پاتک ویژه 
به سپاهانی ها زد، شایعاتی درباره انتقال بازیکنی از جمع 
سرخپوشان به زاینده رود افزایش یافت. مرتضی پورعلی گنجی 
کنون در رأس شایعات احتمال حضور در اصفهان قرار گرفته  ا
است؛ این سومین پیشنهاد مدافع شماره هشت و ملی پوش 
پرسپولیس از دوران بازگشت وی از خارج به لیگ برتر ایران، 
از سوی سپاهانی ها محسوب می شود. در این فصل اما 
پورعلی گنجی بار دیگر با پیشنهاد جدیدی از سوی مدیران 
سپاهان مواجه شده است. این شایعه به واسطه جدایی 
که مقصد او را استقلال عنوان  احتمالی محمد دانشگر 
کرده اند و باعث خواهد شد قلب دفاعی این تیم نیاز به ترمیم 

کنون نزدیک به واقعیت شده است. مجدد داشته باشد، ا

نشست بررسی مسائل بهره برداری با حضور معاون 
بهره برداری شرکت گاز چهارمحال و بختیاری برگزار شد.
حوزه  چالش های  و  مسائل  بررسی  به منظور   
بهره برداری، نشستی با حضور معاون بهره برداری 
گاز استان چهارمحال و بختیاری و روسای  شرکت 
که با  گاز استان برگزار شد. در این نشست  نواحی 
، بررسی مشکلات میدانی و  هدف هماهنگی بیشتر
ارائه راهکارهای عملیاتی برگزار شد، روسای نواحی 
گاز به بیان دغدغه ها، مشکلات و نیازهای مناطق 

تحت پوشش خود پرداختند. محورهای اصلی جلسه 
شامل مسائل مربوط به نگهداری خطوط، تجهیزات 
فرسوده، تامین نیروی انسانی متخصص، به روزرسانی 
نرم افزارهای کنترلی و همچنین اقدامات پیشگیرانه 
در فصل سرد سال بود. معاون بهره برداری شرکت گاز 
کید بر لزوم تقویت نظارت های میدانی  استان با تأ
گفت:  به مشترکان،  ارتقاء سطح خدمات رسانی  و 
 ، »بهره برداری صحیح و اصولی، نیازمند تعامل مستمر
برنامه ریزی دقیق و تجهیز منابع انسانی و فنی است. 

کارشناسانه  نگاه  و  اولویت بندی  با  باید  مشکلات 
پیگیری و مرتفع شوند.« وی افزود: »با هم افزایی 
میان نواحی و استفاده از تجربیات مشترک، می توان 
بهره وری را افزایش داد و از بروز بحران های احتمالی 
در شبکه گازرسانی پیشگیری کرد.« در پایان نشست، 
پیشنهادهایی برای تشکیل کارگروه های تخصصی در 
حوزه بهره برداری و همچنین برگزاری جلسات دوره ای 
مطرح و مقرر شد که پیگیری لازم از سوی دفتر معاونت 

بهره برداری انجام گیرد.

نشست بررسی مسائل بهره برداری شرکت گاز چهارمحال و بختیاری

شــهرستان
 

 
گــــزارش

گزارشی از هجدهمین نمایشگاه تخصصی 
بین المللی طلا و جواهر

طلای اصفهان می درخشد
 ، هجدهمین نمایشگاه تخصصی صنعت طلا و جواهر
لات و تجهیزات  فلزات گرانبها، گوهرسنگ ها، ماشین آ
با  ایران، اصفهان،  وابسته رویدادی بزرگ در قلب 
که  نمایشگاه  این  می شود.  برگزار  بی نظیر  شکوهی 
با استقبال گسترده شرکت کنندگان روبه رو شده، به 
مدت چهار روز از تاریخ 31 اردیبهشت ماه تا 3 خردادماه 
سالجاری در فضایی به وسعت 16 هزار مترمربع در 
حضور  با  می شود.  برپا  اصفهان  نمایشگاهی  شهر 
، این رویداد بزرگ به  143 شرکت کننده از سراسر کشور
نمایشگاه ملی صنعت طلا و جواهر ایران تبدیل شده 
همچون  مختلفی  استان های  از  شرکت کنندگان  و 
اصفهان، تهران، خراسان رضوی، آذربایجان شرقی، 
، یزد و آذربایجان غربی در این نمایشگاه  فارس، البرز
ج  حضور دارند. 41 درصد از مشارکت کنندگان از خار
که نشان دهنده اهمیت  از استان اصفهان هستند 
ملی این نمایشگاه است. 143 غرفه فعال در طول این 
نمایشگاه در طیف وسیعی از زمینه های فعالیت صنعت 
طلا و جواهر را پوشش می دهند. از جمله این زمینه ها 
ح ها و مدل های طلا و  می توان به ارائه جدیدترین طر
، ماشین آلات و تجهیزات مدرن، فلزات گرانبها،  جواهر
سرمایه گذاری  و  بیمه  پژوهش،  آموزش،  لات،  ابزارآ
کرد. در مجموع، 70 درصد از شرکت کنندگان  اشاره 
هنرصنعت  این  تولید  بخش  در  امسال  نمایشگاه 
فعال هستند. برخی از شرکت های شاخص حاضر در 
نمایشگاه شامل هرموس- یزد گلد- گروه دایانا- جم 
گلد-پیوه ژن- سنگ آرا- سنگ فیروزی- نگارین گلد- 
کوشاتک- صالحی  تندرماشین- هدفمند ماشین- 
ماشین-زرگرماشین- توسعه پردیس ایما و همچنین 
 Btt-ORO نمایندگانی از شرکت های خارجی مانند
  MASTER ROYAL CROWN-ATLIHAN KALIP
نیز در این نمایشگاه حضور داشتند. علاوه بر نمایش 
محصولات و خدمات، برنامه های جانبی متنوعی نیز 
در حاشیه این نمایشگاه برگزار خواهد شد از جمله 
نشست های تخصصی روسای اتحادیه ها، نشست های 
بررسی گوهرسنگ ها با همکاری کمیته گوهرسنگ های 
اتاق بازرگانی و برنامه های طراحی طلا و گوهرشناسی 
از جمله این برنامه ها خواهد بود. با توجه به افزایش 
قابل توجه متراژ و تعداد غرفه های حضوری نسبت به 
تخصصی  نمایشگاه  هجدهمین  گذشته،  دوره های 
صنعت طلا و جواهر اصفهان موفقیت چشمگیری را 
در جذب شرکت کنندگان و ارائه آخرین دستاوردهای 
این صنعت به نمایش می گذارد. این رویداد، فرصت 
مناسبی برای ارتقای دانش، تبادل تجربیات و ایجاد 
ارتباطات تجاری میان متخصصان و فعالان این صنعت 

فراهم می نماید.

مهم ترین موانع توسعه فیبرنوری در کشور کوتــــاه

مدیرعامل شرکت مخابرات ایران گفت: پروژه فیبرنوری 
یک پروژه ملی است، بنابراین یک همکاری ملی را می طلبد؛ 
اما متأسفانه برخی شهرداری ها در این پروژه همکاری لازم را 
ندارند و از دید درآمدزایی به آن نگاه می کنند و این موضوع 
به مهم ترین و بزرگترین مانع در توسعه این پروژه تبدیل 
شده است. محمد جعفرپور در گفت وگو با ایسنا درباره پروژه 
فیبرنوری و تعهدات این شرکت در زمینه اجرای آن اظهار کرد: 
پروژه فیبرنوری یکی از برنامه های مهم شرکت مخابرات است 
و به عنوان تنها اپراتور سراسری این پروژه را در دستور کار خود 
قرار داده است و هدف گذاری که انجام شده یک میلیون اتصال 
در سال برای کشور است و فکر می کنم برای تهران این عدد 
حدود 360 هزار اتصال در سال جاری  است. در واقع روزی هزار 
اتصال یا پروژه هزارتایی که منطقه تهران دارد و بر روی آن کار 
می کند در این راستا است. وی تشریح کرد: برای افزایش کیفیت 
ارتباطات اقدامات قابل توجهی در دست انجام است. زمانی که 
یک مشترک می خواهد از خانه خود یا از اتصالی که در سمت 
شبکه دسترسی دارد به یک سروری در اینترنت برسد باید از 
چندین شبکه عبور کند. یک شبکه، شبکه دسترسی است که 
در این زمینه مخابرات ایران سرویس ای  دی اس ال، وی دی 
کید بر اینکه  اس ال و سرویس اف تی تی اچ را دارد.  جعفرپور با تأ
با توجه به رشد حجم سرویس هایی که در دنیا در حال ارائه 
هستند و بیشتر به سمت سرویس های ویدیویی می رود، نیاز 
به پهنای باند زیاد خیلی بیشتر شده و برای خیلی از مشترکین، 
دیگر ADSL امروز پاسخگو نیست، توضیح داد: بنابراین 
شاید این مشترکی که می خواهد سرویس های پر حجم را بر 
روی ADSL بگیرد احساس کند که کیفیت ارتباطی مناسبی 
ندارد. به همین دلیل دستور کار ما این است که بتوانیم همه 
مشترکین را به سمت فیبرنوری ببریم و این برنامه ریزی در کل 
کشور انجام شده و توسعه فیبرنوری در دستور کار قرار گرفته 
است تا مشترکین خانگی و تجاری با دسترسی به فیبرنوری 
بتوانند کیفیت مناسب اینترنت را داشته باشند. مدیرعامل 
کنون هماهنگی های خوبی با  شرکت مخابرات ایران گفت ا
وزارت ارتباطات داریم و در حال توسعه شبکه های انتقال 

گفته وی بعد از شبکه های تجمیع،  استانی هستیم. به 
مشترک برای اینکه یک ارتباط اینترنتی کشوری یا بین المللی 
داشته باشد به شبکه ارتباطات زیرساخت نیاز دارد که امروز 
وضعیت شبکه ارتباط زیرساخت کشور خوب است و می توان 
گفت این شبکه به عنوان گلوگاه نیست. جعفرپور اظهار کرد: 
گر  در حوزه ارتباط بین الملل هم ظرفیت مناسب است و آنجا ا
مشترک بتواند سرویس و خدمات را در داخل ایران تامین کند 
می تواند با عددی حدود 30 تا 50 میلی ثانیه به سرویس مورد 
گه قرار باشد که یک ارتباط بین المللی  نظر خودش برسد ولی ا
را دریافت کند با توجه به اینکه سرویس مورد نیاز کجا ارائه 
می شود مثلاً ممکن است بیشتر سرویس ها در دیتاسنترهایی  
که در آلمان، یا در دیتاسنترهایی که در حوزه خلیج فارس 
وجود دارند باشد، با توجه به مسافت بین 60 تا 150 میلی ثانیه 
نیاز باشد که آن سرویس برسد و در دسترس قرار گیرد. من 
می توانم به جرات اعلام کنم بخش قابل توجهی از مشکلاتی 
که ما در شبکه کشور داریم این است که بیشتر محتوایی که 
مردم از آن استفاده می کنند محتوای خارجی است و ما باید به 
سمت محتوا سازی ایرانی برویم. مدیرعامل شرکت مخابرات 
ایران معتقد است مشکل بعدی در شبکه های دسترسی وجود 
دارد و راهکار نجات، شبکه فیبرنوری منازل و کسب  و کارها 
گر فیبرنوری توسعه پیدا کند فشار از روی شبکه  است چون ا
موبایل هم برداشته خواهد شد. وی در ادامه صحبت هایش 

با اشاره به مشکلات و چالش های توسعه و اجرای فیبرنوری 
، گفت: پروژه فیبر نوری یه پروژه ملی است؛ بنابراین  در کشور
یک همکاری ملی را می طلبد. نمی شود که ما کار کنیم و همه 
بار بر روی دوش اپراتورهای ارتباطی بیندازیم. از یک سو 
مشترکین به شدت به ارائه ارتباط نیاز دارند و از یک سوی 
دیگر این توانمندی در سمت اپراتورهای ارتباطی به خصوص 
شرکت مخابرات ایران ایجاد شده و آمادگی سرمایه گذاری 
داریم اما متأسفانه برخی شهرداری ها در این پروژه همکاری 
لازم را ندارند و از دید درآمدزایی به پروژه نگاه می کنند. برای 
گه امروز یک اپراتور مخابراتی می خواهد  آنها تفاوتی ندارد که ا
حفاری انجام دهد چه عددی باید پرداخت کند و فقط و 
کید کرد: به  فقط دیدگاهشان  درآمدزایی است. جعفرپور تأ
جرأت می توانم بگویم که مهم ترین و بزرگترین مانع در توسعه 
فیبرنوری منازل و کسب و کارها شهرداری ها هستند. البته 
باید گفت بعضی از شهرداری ها انصافا همکاری بسیار خوبی 
دارند اما بعضی ها هم واقعا جلوی کار را می گیرند که باید این 
مشکل حل شود. با بعضی از شهرداری ها در زمینه حفاری مورد 
نیاز فیبرنوری  به نتیجه رسیده ایم و حتی نگاه حمایتگرانه ای 
داشته اند. مدیرعامل شرکت مخابرات ایران افزود: در حال 
حاضر از برنامه سال خود عقب هستیم و یکی از علل اصلی 
آن هم همین است که تمام تلاش خود را در این زمینه انجام 
گر شرایط به همین صورت پیش برود ما انرژی   دهیم. اما ا
خود را بر روی استان هایی که همکاری می کنند می گذاریم و 
قطعا کسانی که در این زمینه محروم می شوند مردم هستند و 
در نهایت مسئولین استان و شهر پاسخگو باشند چون زمان 
گر  می گذرد و زمان اعتبارات ما برای هر استانی محدود است و ا
نتوانیم آن اعتباری که مربوط به آن استان است را در آن  استان 
هزینه کنیم قطعا به سمت استان های دیگر سوق می دهیم 
که شاید سال بعد نتوانیم این عدد را برای استان هایی  چرا
که عقب افتاده اند جبران کنیم. حتی وزارت ارتباطات هم در 
این زمینه پیگیری های زیادی انجام داده و نتواسته آن ها 
را سر خط بیاورد و در استان تهران نیز در این زمینه در حال 

کره هستیم. مذا

تحقق بیش از ۱۵ هزار هکتار نشا و کشت 
برنج در ساری

استان  مرکز  فرماندار  نوبخت،  محمدعلی  دکتر 
مازندران، با اعلام آخرین وضعیت عملیات کشاورزی 
و  مطلوب  روند  از  ساری،  شهرستان  در  کاری  نشا و 
زراعی جاری خبر  برنج در سال  کشت  امیدوارکننده 
گزارش روابط عمومی فرمانداری شهرستان  داد. به 
ساری، دکتر نوبخت فرماندار ساری ضمن قدردانی 
کشاورزان پرتلاش شهرستان،  از تلاش های بی وقفه 
کنون اقدامات اولیه زراعی با جدیت  اظهار داشت: تا
انجام شده و بر اساس آخرین گزارش ها، سطح شخم و 
شیار اولیه به بیش از 21 هزار و 840 هکتار رسیده است 
ع برای ورود  که این موضوع بیانگر آمادگی بالای مزار
به مراحل نهایی کشت است. وی ادامه داد: عملیات 
آب تخت اولیه در سطح 21 هزار و 750 هکتار صورت 
گرفته و سطح خزانه گیری نیز تا این لحظه به 2034 هکتار 
کی از برنامه ریزی منسجم و حضور  رسیده است که حا
به موقع کشاورزان در میادین تولیدی است. مقام عالی 
دولت در مرکز مازندران از اهمیت سطح بذرپاشی در 
اراضی شهرستان ساری خبرداد و بیان داشت: تا کنون 
به 19 هزار و 260 هکتار رسیده است و بخش عمده ای 
از آن تحت پوشش برنامه های نظارتی و حمایتی جهاد 
کشاورزی قرار دارد. وی در ادامه از وضعیت آب بندان ها 
به عنوان یکی از مؤلفه های حیاتی در کشاورزی منطقه 
، 106 آب بندان فعال در  یاد کرد و گفت: در حال حاضر
شهرستان ساری وجود دارد که با میانگین آبگیری 93 
درصدی، شرایط بسیار مناسبی را برای آبیاری سنتی و 
مکانیزه اراضی برنج کاری فراهم ساخته اند. فرماندار مرکز 
کاری در سطح وسیعی  استان با اشاره به آغاز عملیات نشا
کاری در سطح 15  کنون نشا از اراضی، خاطرنشان کرد: تا
هزار و 417 هکتار از اراضی شهرستان صورت پذیرفته که از 
، 12 هزار و 487 هکتار به صورت مکانیزه و 2930  این مقدار
هکتار به شیوه سنتی انجام شده است. این آمار نشانگر 
رشد چشمگیر سطح مکانیزاسیون و استقبال کشاورزان 

از روش های نوین و کم زحمت در عملیات زراعی است.
دکتر نوبخت افزود: از منظر نوع بذر و عملکرد مزرعه، 
سطح زیرکشت ارقام محلی به 13 هزار و 267 هکتار و 
سطح زیرکشت ارقام پرمحصول به 2150 هکتار رسیده 
امنیت  سیاست های  راستای  در  مهم  این  که  است 
غذایی، افزایش بهره وری و کاهش هزینه تمام شده تولید 
حائز اهمیت است. فرماندار شهرستان ساری همچنین 
به موضوع بیمه محصولات کشاورزی اشاره کرد و گفت: 
کنون 1324 هکتار از اراضی زیر کشت، تحت پوشش  تا
بیمه کشاورزی قرار گرفته اند که البته با هماهنگی بیشتر 
با بانک ها و بیمه گران، تلاش داریم این سطح را افزایش 
دهیم تا ریسک های طبیعی و اقتصادی برای بهره برداران 

کاهش یابد. 


